
ACTA DE LA COMISSIÓ INFORMATIVA ESPECIAL DE COMPTES DE DIA 29 
DE GENER DE 2024.-

A les 13,30 hores del dia 29 de gener de 2024, es reuneixen a la sala de sessions de 
les oficines municipals, a l'efecte de celebrar sessió ordinària de dita Comissió, en segunda 
convocatòria, sota la Presidencia del Sr.Batle, Salvador Femenias Riera, i amb assistència 
del Secretari municipal, Francisco González Benito, els Srs. regidors que es ressenyen a 
continuació i que són:

Sr. Miquel Jaume Horrach (presencialment)
Sr. Víctor Manuel López (telemàticament per sistema Zoom)
Sra. Catalina Gibert Riera (presencialment)
Sr. Gabriel Sancho Sbert (presencialment)

            Sra. Antònia Gual Bauzà (telemàticament per sistema Zoom).

No hi assisteixen: Sr. Pere Josep Bauçà Ferrer.
                 

A continuació, es passen a tractar els diferents temes que figuren a l’ordre del dia.

1.- APROVACIÓ DE L'ACTA DE LA SESSIÓ ANTERIOR.-

S’aprova,  per  la  unanimitat  del  nombre  legal  de  regidors  de  la  Comissió  (6), 
conforme al que disposa l'article 91.4 de Llei Balear Municipal i de Règim Local, 20/2006 
de 15 de desembre, l'acta referida que correspon a la sessió celebrada en dates 21-12-2023.

2.- MOCIONS.-

a) Moció de MÉS PER PETRA relativa al trànsit.

Seguidament es transcriu literalment aquesta moció, que va ser presentada per la 
portaveu de Més, Antònia Gual Bauzà:

MOCIÓ PER REGULAR EL TRÀNSIT DE VEHICLES DINS L’INTERIOR DEL CASC 
URBÀ DE PETRA

La circulació de vehicles pesants per l’interior del casc urbà ha estat una font de problemes 
i molèsties per als veïns del municipi. Tot i que la seva circulació ha anat decreixent amb el 
pas dels anys creiem que s’ha de donar una alternativa viable, ràpida i factible en aquesta 
situació.

Hem de tenir en compte que ara mateix el límit de tonatge per circular per dins el poble és 
de 18 tones.

La  solució  no  pot  passar  només  per  la  construcció  d’una  ronda  que  depèn  de  la 
modificació de les normes subsidiàries. A més, la possibilitat de la seva construcció ha 
generat una forta oposició entre els afectats. No és una alternativa ni viable, ni ràpida, ni 
factible, ni fruit del consens.

A Petra tenim varis carrers que estan considerats carreteres i, per tant, la seva regulació 
depèn del Consell de Mallorca (Major, Manacor, Collet, Ciutat). En canvi sí que es poden 
regular el trànsit a tota la resta de carrers que són competència municipal.
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Conscients  de la dificultat  de controlar  el  trànsit  rodat  del  poble,  es podrien instal·lar 
càmeres de vídeo vigilància per detectar quins camions entren dins el poble i sabre si estan 
autoritzats o bé sobrepassen el pes permès

Per aquests motius, el plenari de l’Ajuntament pe Petra proposa :

1. Crear una Ordenança municipal de circulació del municipi de Petra.
2. Que  únicament  puguin  circular  per  l’interior  del  casc  urbà  els  vehicles  de 

repartiment de mercaderia amb pes màxim autoritzat fins a 7500 quilos.
3. Instal·lar senyalització indicant el canvi de normativa de tonatge.
4. Instal·lar càmeres de vigilància per controla l’entrada dels vehicles.
5. Instar a la Policia Local a realitzar els control pertinents per tal de fer complir la 

normativa vigent de circulació.
6. Instar al Consell  de Mallorca a adaptar els  mateixos límits als  carrers que són 

competència seva.
 Pren després la paraula el representant del grup municipal PI, com a portaveu també 

de  l'equip  de  Govern  municipal,  anunciant  l'abstenció  d'aquest  grup en  aquest  punt  de 
l'ordre del dia.

Així les coses, ia falta de posteriors intervencions, el Sr. President obre pas que es 
voti el dictamen sobre la moció prèviament transcrita, el qual resulta favorable amb 1 vot a 
favor de Més per Petra i 5 abstencions del PI.

b) Moció de MÉS PER PETRA, relativa a la paritat.

Seguidament es transcriu literalment aquesta moció, que va ser presentada per la 
portaveu de Més, Antònia Gual Bauzà:

MOCIÓ PER PROMOURE LA PARITAT ALS ÒRGANS DE GOVERN MUNICIPALS

La composició de la corporació municipal de l’Ajuntament de Petra està formada 
en un 45% de dones com a resultat de la concurrència a les urnes en unes llistes electorals  
paritàries en l’aplicació de la Llei Orgànica 5/1985, de 19 de juny, del Règim Electoral 
General que exigeix la composició equilibrada de les llistes electorals i això s’aplica a les 
nostres eleccions a la batlia de Petra en què al conjunt de la llista i, en tot cas en cada tram 
de 5 llocs, els candidats ja siguin dones o homes no poden representar menys de 40%. Però 
aquesta llei de 1985 no diu què passa amb els òrgans de govern un cop que s’ha constituït  
la corporació municipal en el nostre cas composta per 6 homes i 5 dones. Però la paritat 
que ja existeix a l’actual consistori no es veu reflectida en la composició dels diferents 
òrgans de govern municipals.

És una evidència més de la poca presència femenina en llocs decisius en la nostra 
societat, fet que es marca com a un dels 17 Objectius per al Desenvolupament Sostenible 
que es varen pactar a les Nacions Unides a l’any 2015 on es defineix com una de les seves 
metes vetllar per la participació plena i efectiva de les dones i la igualtat d’oportunitats de 
lideratge en tots els àmbits de presa de decisions en la vida política, econòmica i pública. 
Per això el grup de Més per Petra demana que aquesta paritat electoral es vegi reflectida 
en cada un dels òrgans de govern de l’Ajuntament de Petra, tant a les Juntes de Govern 
com a les Comissions Informatives.

Igual que respecte a l'anterior moció, ara pren la paraula el representant del grup 
municipal  PI,  com a  portaveu també de  l'equip  de  Govern  municipal,  anunciant  també 
l'abstenció d'aquest grup en aquest assumpte.
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Així les coses, i a falta de posteriors intervencions, el Sr. President obre pas que es 
voti el dictamen sobre la moció prèviament transcrita, el qual resulta favorable amb 1 vot a 
favor de Més per Petra i 5 abstencions del PI.

3.- ALTRES.-

El  portaveu  del  PI  i  el  primer  tinent  de  Batle  de  l'equip  de  Govern  municipal, 
Miquel Jaume, proposa la introducció d'un nou assumpte a l'ordre del dia; i segons el que 
disposa l'article 91.4 del ROF, aquest portaveu procedeix a exposar la seva justificació de la 
urgència  de l'assumpte en  qüestió,  dient  el  següent:  que després  d'haver-se convocat  la 
Comissió  informativa,  va  arribar  un  requeriment  del  Consell  Insular  referit  a  la 
documentació  corresponent  a  l'aprovació  de  la  modificació  puntual  de  NNSS  2/2022, 
perquè s'havien detectat una sèrie de deficiències a l'informe emès sobre això. Continua 
dient el regidor abans esmentat que ara mateix no es té reunida tota la documentació exigida 
amb les esmenes corresponents, però que potser demà pugui estar disponible. El portaveu 
de l'equip  de Govern  motiva  la  urgència d'aquest  assumpte pel  considerable  retard  que 
porten les modificacions de NNSS, i apunta de passada que el requeriment insular que ha 
esmentat va arribar fora de termini; i afegint també aquest regidor que hi ha molts doblers 
en joc que estan aturats.

Després ve el torn per a l'altre grup municipal, diferent del de l'equip de Govern, i és 
la portaveu de Més, Antònia Gual Bauzà, qui pren la paraula en aquest cas, dient que entén 
la urgència manifestada per l'anterior intervinent, però que vol disposar de la documentació 
corresponent a aquest assumpte i que també la pugui consultar el seu company de grup, 
absent de la sessió.

Tot seguit es procedeix a votar sobre la procedència de debatre aquest assumpte, no 
inclòs expressament com a tal a l'ordre del dia de la convocatòria corresponent a la sessió 
que ens ocupa. I efectuada aquesta votació, resulta apreciada la urgència d'introduir el punt 
esmentat a l'ordre del dia, per al seu debat, amb 5 vots a favor del PI i 1 abstenció de Més .

NOVA APROVACIÓ PROVISIONAL DE LA MODIFICACIÓ PUNTUAL DE NNSS 
2/2022.-

Un cop l'assumpte esmentat ha quedat introduït a l'ordre del dia, el mateix portaveu 
del PI, Miquel Jaume, actua com a ponent per a aquest assumpte i apunta la possibilitat de 
portar aquest assumpte a la sessió plenària de dijous que ve, si la documentació es troba ja 
completa i llesta per a això.

Mancant intervencions posteriors, el Sr. President obre pas que es vote el dictamen 
sobre el nou assumpte prèviament introduït  en l'ordre del dia;  i aquest dictamen resulta 
favorable amb 1 vot a favor de Més per Petra i 5 abstencions del PI.

No es plantegen altres assumptes per a dictamen, amb la qual cosa, i acabats els 
assumptes inclosos a l’ordre del dia, el President dóna per acabada la sessió essent les 13,46 
hores, tot el qual jo certific com a Secretari.

DOCUMENT SIGNAT ELECTRÒNICAMENT
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